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 الملخص 
تي ال ذات الحركةمفاصل القوة للمتسابق وخصوصاً في العلمية للتدريب هو تحقيق توازن السس الااهم   

ثانية عليها كذلك أهمية المادة والعضلات الورك( واليات وهي ) مفصل الفعالتلعب دور كبير في هذه 
منتجة ومن القوة الواحد وما تلعب من دور كبير في كمية الثانية للطرف المادة والعضلات التقارب قوة 

منتجة من القوة ال فأن الاومعاكسة العاملة والعضلات سواء الهنا كان لا بد للتدريب أن يشمل جميع 
معاكسة للإصابة وخصوصا في العضلة العاملة تكون قليلة فضلاً عن أمكانية تعرض العضلة ال
 .فرقيةالفردية واليات الفعالخلفية للفخذ بمختلف العضلات ال

 ي:التالى البحث الهدف 

معاكسة العاملة والعضلات ال( والشماليمين والرياضيين )القوة لأطراف ال يتعرف على مستوال 1
 شابات.الفرقية للشباب والفردية والعاب الالواحد لبعض الللطرف 

فرقية الفردية والعاب الالثانية للفخذ لبعض المادة والعضلات المئوية للفارق بين النسبة الايجاد  2
 شابات.الللشباب و

شابات للتعرف على الفرقية للشباب والفردية والعاب الالقوة بين المئوية لفارق النسب المقارنة  3
 عضلية.القوة ال لتوازن واختلا

 ي:التالباحث الاستنتج 
عضلات القوة بين التوازن بنسبة الميدان للشباب تعاني من فقدان الساحة واليات العديد من فعال -1

 خلفية للفخذ لدى اغلب متسابقيها .المامية والا

خلفية للفخذ المامية والاعضلات القوة بين التوازن بنسبة القدم للشباب تعاني من فقدان اللعبة كرة  -2

 لدى اغلب لاعبيها .

 

 قدم.الكرة ,مضمار العاب ال,رياضيةالصابة الإ ,عضلات القوة بين النسبة : مفتاحيةالكلمات ال
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Abstract 

The most important scientific basis for training is to achieve a balance of 

strength for the competitor, especially in the moving joints that play a major role 

in these events, namely the hip joint and the anterior and anterior muscles. It is 

also important to ensure that the strength of the anterior and anterior thigh 

muscles is close to each other, as this plays a significant role in the amount of 

force produced. Therefore, training must include all muscles, both the active and 

antagonistic. Otherwise, the force produced by the active muscle will be low, 

and the antagonistic muscle may be susceptible to injury, especially in the 

hamstring muscles, in various individual and team events. The research aims to: 

1 .Identify the strength levels of athletes' extremities (right and left) and the 

working and opposing muscles of each extremity in some individual and team 

sports for young men and women. 

2 .Determine the percentage difference between the lateral and lateral thigh 

muscles in some individual and team sports for young men and women. 

3 .Compare the percentage differences in strength between individual and team 

sports for young men and women to identify the balance and imbalance of 

muscular strength. 

The researcher concluded the following: 

1 .Many youth track and field events suffer from an imbalance in the strength 

ratio between the anterior and posterior thigh muscles in most of their 

competitors. 

2 .Youth football suffers from an imbalance in the strength ratio between the 

anterior and posterior thigh muscles in most of its players. 

 

Keywords: Intermuscular strength ratio, sports injury, track and field events, 

football. 
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12 26 46.15 % 
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